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Picabaralla per una adjudicació
» El PSC titlla de “dubtós” el concurs que s’ha atorgat a la constructora Vialser per 1,5 milions d’euros

» L’Ajuntament assegura que el procediment ha estat “impecable administrativament parlant”

“Una actuació com a mínim dub-
tosa”. Així és com defineix el PSC
l’adjudicació d’un paquet d’obres
d’arranjament a la via pública per
un import superior als 1,5 milions
d’euros a la constructora Vialser,
“patrocinadora de l’arbre de Na-
dal –els anys 2011 i 2012– i que
l’any passat va guanyar un pro-
cediment negociat sense publici-
tat de reforma d’escoles  per un
import de 155.000 euros”, en
paraules dels socialistes.

El partit liderat per Jordi Se-
rra ha tornat a alçar la veu per un
cas que titllen d’irregular. Segons
explica la formació, l’Ajunta-
ment va fer l’encàrrec del projecte
a l’empresa municipal Enges-
tur, que al seu torn havia de

convocar el concurs per adjudi-
car les obres a una constructora.
Ara bé, “Engestur va publicar l’a-
nunci oficial del concurs al BOP
abans que el seu Consell d’Ad-
ministració acceptés l’encàrrec de
l’Ajuntament, una acceptació
que es va produir 26 dies des-
prés”. Segons Jordi Serra, líder
del PSC, això demostra que “com
a mínim a nivell formal no s’ha
actuat correctament”.

L’AJUNTAMENT ES DEFENSA
La posició del PSC contrasta
amb la del govern municipal.
Daniel Gracia, regidor de Via
Pública, assegura, en primer
lloc, que “aquest procediment
d’adjudicació no té res a veure
amb el patrocini de l’arbre de
Nadal”, tot i que, en aquest
sentit, afegeix que “estem oberts
al fet que qualsevol companyia
esponsoritzi activitats per tal

que no tinguin cap cost per als
veïns de Badalona”.

Pel que fa al procediment de
l’adjudicació, el regidor explica
que ha estat “impecable adminis-
trativament parlant”. Respecte a
la denúncia dels socialistes, que
afirmen que s’ha fet el concurs
abans que s’acceptés l’encàrrec per
part del Consell d’Administració
d’Engestur, rebat que “el PSC està
pixant fora de test” perquè això és
“perfectament legal”, ja que la llei
“no exigeix el compliment d’aquest
requisit formal” en tant que “l’em-
presa pública no té potestat per no
acceptar l’encàrrec”.

Sigui com sigui, i més enllà del
debat legal, l’adjudicació ha tor-
nat a enfrontar els dos partits.
L’any passat, el foc creuat entre
PP i PSC pel cas de la reforma
d’escoles va ser intens. Enguany
la polèmica semblava que no
aniria a més, fins ara.

Arnau Nadeu
BADALONA

POLÍTICA4La picabaralla en-
tre PP i PSC per adjudicacions
a Vialser no és nova, ni per als
partits ni per a aquesta em-
presa. L’any passat, un concurs
restringit de reforma d’escoles
que també es va atorgar a Vial-
ser per un import de 155.000
euros va generar un enfronta-
ment directe entre el líder so-
cialista, Jordi Serra, i el regidor
popular Daniel Gracia.

Aleshores, el PSC va asse-
gurar que l’empresa en qüestió
seguia patrocinant l’arbre de
Nadal el 2013, una informació
que va desmentir rotundament
Gracia. En aquell cas, i a més de
reclamar que es fes públic el su-

posat conveni de patrocini, el
PSC va exigir accedir a l’expe-
dient del concurs restringit per
saber si realment era la millor
oferta econòmica. 

Serra explica en declara-
cions a aquesta publicació que
van tenir-hi accés i que no era
la millor oferta, mentre Gracia
assegura que era l’única em-
presa que podia fer les obres
durant les vacances. Un fet,
alhora, que el líder socialista
continua posant en dubte.

Amb tot, la picabaralla ve de
lluny i sembla que no s’acaba-
rà aquí. Adjudicacions i patro-
cinis han enfrontat els dos par-
tits i ho continuaran fent.

La reforma d’escoles adjudicada
l’any passat, el precedent

Obres d’arranjament (esquerra), Jordi Serra i Daniel Gracia –protagonistes de la picabaralla– (centre) i l’arbre de Nadal –que durant el 2011 i el 2012 va patrocinar Vialser (dreta). Fotos: Arxiu 
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Si algun missatge va catapultar
Xavier García Albiol a la prime-
ra línia mediàtica fa més de tres
anys durant la campanya per a
les eleccions municipals va ser el
que va fer referència a la immi-
gració. L’ara alcalde es va pre-
sentar davant l’opinió pública
amb un discurs dur amb els
nouvinguts i durant els més de
tres anys que ha estat al capda-
vant del consistori la polèmica
l’ha acompanyat en diverses
ocasions.

Conscient d’aquesta reali-
tat, l’alcalde badaloní ha tornat
a posar recentment al damunt
de la taula la qüestió. Després
que fa tres mesos presentés el
nou reglament de serveis socials,
que tenia com a  punt estrella la
limitació de les ajudes comple-

mentàries –beques per a activi-
tats extraescolars, per a dietes
especials, per a les ulleres dels
nens...–, recentment l’ha dut al
Ple, ja que va ser una de les se-
ves promeses electorals. Tot i sa-
ber que no rebria cap vot favo-

rable, va intentar tirar enda-
vant una proposta que buscava
limitar aquestes ajudes a aquells
que portin menys de cinc anys
empadronats a la ciutat i negar-
les a aquells  immigrants en si-
tuació irregular o als que ha-
guessin infringit l’ordenança de
civisme. La resposta de l’oposi-

ció, però, va ser unànime: rebuig
frontal.

“Si després de tres anys go-
vernant, Albiol encara ha de fer
el mateix discurs, està provant
que és un mal governant”, apun-
ta el líder del PSC a l’Ajunta-
ment, Jordi Serra. Serra es mos-
tra molt contundent amb la po-
lítica d’Albiol en aquesta qües-
tió, qualifica el seu discurs de
“racista” i afegeix que l’actual al-
calde “sap que sense el racisme
no hauria guanyat mai”. És per
això que pronostica que “inten-
tarà tornar a colar el missatge”
a mesura que s’apropin les elec-
cions municipals del maig del
2015. Per la seva banda, el líder
de CiU al consistori, Ferran Fal-
có, també veu “previsible” que
Albiol voldrà “tornar a utilitzar
la qüestió de la immigració en
els pròxims mesos, amb un pri-
mer cartutx, ja repetit, com el del
reglament de serveis socials”. Un
reglament que Falcó qualifica de

“ridícul i que només serveix per
tenir un titular”. El polític con-
vergent creu que en aquesta
ocasió, a diferència d’abans de
ser alcalde, a Albiol “no li fun-
cionarà recórrer a aquest discurs
per amagar la mala gestió i la de-

cepció de molts veïns per les se-
ves promeses incomplertes”. 

Qui també es mou en la ma-
teixa línia que el PSC i CiU és
ICV-EUiA. Carles Sagué, cap
de files municipal dels ecoso-
cialistes, considera que Albiol “ja
ha començat la campanya elec-
toral d’una forma bel·ligerant i

descarada”. “El seu llenguatge
sobre la immigració té una cà-
rrega racista”, afegeix.

EL PP CRITICA L’OPOSICIÓ
Per la seva banda, els populars,
a través de la regidora de Serveis
Socials i Salut, Sònia Egea, la-
menten que “la negativa dels
grups de l'oposició a aprovar el
reglament de Serveis socials ha
provocat la pèrdua de l'oportu-
nitat de millorar el sistema de
concessió dels ajuts socials que
atorga l’Ajuntament”. Egea dei-
xa clar que “aquest reglament es-
tava pensat perquè les famílies
de classe mitjana de Badalona
que també ho estan passant ma-
lament poguessin aconseguir
l’accés als ajuts socials”. La re-
gidora es mostra especialment
crítica amb el PSC, a qui acusa de
“perdre el temps durant 30 anys”
i retreu a tota l’oposició el fet de
“bloquejar l’acció de govern sen-
se presentar cap proposta”.

Albert Ribas
BADALONA

Imatge del Ple de la setmana passada, on l’oposició va tombar el reglament de serveis socials del PP. Foto: Ajuntament

L’oposició creu que
l’alcalde tornarà a
treure l’espantall de

la immigració

El PP assegura que
només buscava 

millorar la concessió
d’ajuts socials

Albiol repetirà estratègia?
» L’alcalde enarbora novament la bandera del discurs sobre la immigració que el va impulsar el 2010
» L’oposició li tomba la promesa electoral de limitar les ajudes socials complementàries als nouvinguts
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

“La sort està tirada/els daus es-
tan tirats”. És una frase que, se-
gons explica la història, o potser
és una llegenda, Juli César va
pronunciar en travessar el petit
riu Rubicó que separa Itàlia de la
Gàlia, de camí cap a Roma amb
les seves tropes. Creuar el Ru-
bicó era un pas arriscat perquè
era prohibit i això comportava
poder ser castigat, però malgrat
això ho va fer. 

Salvant les distàncies i sense
tanta prosopopeia, Catalunya
travessa la frontera prohibida,
marcada pel partit del govern
amb l’avinença de l’oposició ma-
joritària al congrés de Madrid,
plenament conscient que és un
pas arriscat, que comportarà pe-
nes, treballs i tribulacions. 

El nou de novembre és la data
en què els catalans de tota mena
i condició anirem a votar si volem
ser o no independents d’Espa-
nya. En lloc d’unes legions arma-
des fins a les dents, som cente-
nars de milers de ciutadans
armats amb paperetes de votar i
tenim com a escuts les urnes, i no
responem a la crida de cap cab-
dill ni general, sinó a la ferma
convicció pròpia que el millor per
a nosaltres és independitzar-nos
d’Espanya. 

Ja en tenim prou, amb tres-
cents anys que portem, d’expe-
riències desgraciades de pertà-
nyer a Espanya. Sabem que un
estat de matriu castellana no farà
mai res per reconèixer la nació
catalana i així està demostrat
abastament. No vendrem el nos-
tre país, ni la nostra voluntat, per
un plat de llenties. La sort està ti-
rada i no hi ha marxa enrere.
Agradi o no.

4Alea iacta est
per Jordi Lleal

#HoAixecarà?#UnMésAlClub #UnPaísNormal

4Mitja ciutat de primera
per Félix Valle

Mientras voy y vengo reflexiono
que este gobierno de derechas y
sin ningún tipo de conciencia ha
vuelto a cargar contra los traba-
jadores. Ahora cuando un tra-
bajador sea despedido tendrá
que pagar por su indemniza-
ción. La letra pequeña de la re-
forma fiscal del gobierno del PP
es una súper letra mayúscula
que atenta una vez más contra
nosotros, la clase trabajadora.
Desafortunadamente no es la
primera medida que toma este
gobierno del PP, y mientras
permitamos que sigan gober-
nándonos no será la última.

Ayer mientras dejaba que
mis pies, de forma aleatoria,
decidieran mi camino, me en-
contré con Carlos, un antiguo
compañero de instituto. Él, un
joven metódico y observador,
se decantó por las ciencias
puras. Yo, inquieta y soñadora,
opté por la veracidad de las pa-
labras; nuestros caminos diver-
gieron pero aún así siempre
que nos reencontramos conser-
vamos la cordialidad de los
años compartidos. 

Entre abrazos y recuerdos
Carlos me confesó que después
de haber estado casi veinte años
trabajando para una empresa
medio ambiental le acababan
de notificar un despido impro-
cedente, pero si a cambio que-
ría continuar manteniendo su
puesto de trabajo, tendría que

desplazarse a otro país: Perú,
Palestina… ah! eso sí, sin nin-
gún tipo de mejoras y dietas.
Con cargas familiares a sus es-
paldas Carlos me dijo que se le
hacía muy difícil tomar una so-
lución. - ¿Tú qué harías en mi
lugar? –me preguntó entriste-
cido mi amigo. Yo conozco a
Carlos, seguramente tú también
conocerás a alguien que esté
atravesando por una situación
similar. 

Desde que gobierna el PP se
han perdido casi cuatrocientos
mil empleos femeninos, siendo
uno de los países con la tasa
más alta de paro. Se han llevado
a cabo todo tipo de recortes so-
ciales, han bajado los salarios,
ha aumentando la precariedad
laboral, han caído en picado el
número de trabajadores prote-
gidos por el convenio colectivo,
el empleo temporal está sustitu-
yendo al indefinido y ha au-
mentado la pobreza infantil y la
desigualdad social. Éstas son
sólo algunas puntualizaciones
de la política de austeridad y re-
cortes que está llevando a cabo
el gobierno del PP.

Me despedí de Carlos sin
respuesta. Lloré todo el camino
por tanta injusticia social. Los
trabajadores, los jóvenes, las
mujeres, los ancianos, los ciu-
dadanos, yo misma, debería-
mos plantar cara, cuanto antes,
a este gobierno antisocial.

por Mari Carmen Lozano

4La letra pequeña

Últimament el passeig Marí-
tim i el Port de Badalona estan
tenint un bon rendiment en l’a-
profitament del seu espai: fires,
concerts, curses... Aixo?, en bona
mesura, e?s gra?cies a la remode-
lacio?que ha gaudit la fac?ana ma-
ri?tima de Badalona. 

Aprofitant aquestes noves
alternatives que permet un es-
pai modern, s’ha intentat reno-
var la imatge de Badalona, i un
reflex d’aquesta intencio?e?s la uti-
litzacio?de l’eslo?gan “Badalona,
ciutat de primera”. Pero?no sé si
aquest missatge que transmet
l’Ajuntament se cenyeix prou a
la realitat de la ciutat, perquè
quan vens d’aquesta zona me?s
nova i creues la C-31 cap amunt,
la realitat e?s una altra, i el govern
de Badalona ho sap, per aixo?cap
gran esdeveniment de la ciutat
succeeix en aquests barris (fora
de les seves pro?pies festes). 

s normal que es pretengui
ensenyar la zona me?s nova de
la ciutat per vendre una bona
imatge, pero?aixo?no ha de ser
sino?nim d’amagar l’altra part de
la ciutat, amb la voluntat que no
embruti la renovacio?del nom
de Badalona. Hi ha espais i
instal·lacions per igual a una
banda i a l’altra de la ciutat per

poder celebrar aquests esdeve-
niments, nome?s depe?n de la vo-
luntat del consistori fer un re-
partiment me?s just d’aquestes
activitats, que no nome?s so?n
d’oci sino?que repercuteixen
en l’activitat econo?mica dels
barris i, per tant, s’esta?fent un
tractament desigual tant als
veïns com als comerc?os segons
estiguin a una banda o a l’altra
de la ciutat.

Fer una ciutat de primera no
consisteix nome?s en atraure tu-
ristes, ja que s’ha de crear un cert
sentiment d’orgull dels veïns
de perta?nyer a la totalitat d’a-
questa ciutat. Per aconseguir-ho,
s’ha de treballar en l’equipara-
cio?de barris, no nome?s fent re-
modelacions dels carrers, sino?
treballant per fomentar el co-
merc?i la produccio?a totes ban-
des de la ciutat, així com una in-
versio?en educacio?destinada a
aquells barris que requereixen
incrementar els seus nivells de
civisme. Perquè encara que
sembli que no agrada a alguns,
Badalona la formen la totalitat
dels ciutadans que viuen arreu
de la ciutat, així que si volem ser
“de primera” de veritat, no s’ha
d’amagar la realitat, sino?treba-
llar per millorar-la.

@adriantsn: ¡Ay #Sarcozy! ¡Qué ingenuo
has sido al no venirte a España! Aquí te hu-
biéramos dado un aforamiento como a
todos los corruptos.

@btvnoticies: Ambient molt familiar al
#PrideBarcelona: pares i mares orgullosos
dels seus fills LGTB i famílies LGTB amb
nens i nenes.

@clarajordanvila: Eduardo Madina reclama
a Miquel Iceta un PSC plural, però ell aposta
per un PSOE on ni se senti a parlar de la con-
sulta. Tot molt coherent.

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 
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4Divisió electoral

Opinió en 140 caràcters

Un diari obert

La recent famosa enquesta de GESOP
per a El Periódico ha fet parlar tothom
en un sentit o un altre. Es tracta d’una
mostra de 800 persones, per tant jo no
posaria la mà al foc en algunes conclu-
sions complicades, com la del triomf del
SÍ-SÍ que, diuen, partiria del 48%.

Estic segur que on ha tingut un ma-
jor impacte ha estat en mitjans conver-
gents, almenys als més pròxims a mi, per-
què donava a CDC els mateixos diputats
que la coalició amb UDC, i feia que
aquests darrers erosionessin el PP, aug-
mentant de retruc el total sobiranista.

Sembla que tothom reconeix a ERC
l’èxit en l’objectiu d’ocupar l’espai so-
cialista català, recuperant algun votant
del PSC però especialment incorporant
els votants socialdemòcrates de CDC,
que veurien en el partit de Junqueras una
formació tan assenyada, seriosa, res-
ponsable i tranquil·la com ho era la CiU
d’abans del conflicte diari amb Unió.

Pel que fa a l’extrema divisió de l’es-
querra que evidencia l’enquesta, no-
més he sentit comentaris negatius per-
què suposadament “distorsiona massa
tot el nostre sistema parlamentari”. Co-
mentaris negatius per part de gent d’es-
querres i de dretes, de convergents  i d’es-
panyolistes, de moderats, de radicals…
llevat d’ERC i de la CUP!

Mogut per la curiositat, m’he adonat
que en el meu entorn (esmorzant, dinant,
fent un cafè…) aquest tema s’ha discutit
específicament amb preocupació. N’hi
havia que, cercant solucions, s’agafaven
a la proposta de Maragall d’unir tota l’es-
querra fins a la CUP (no tenen ni idea de
què són les CUP). Mentre els escoltava,
m’adonava que el tema continuava sen-
se interessar-me. Ni a mi ni als amics re-
publicans!

Diuen: “Serà horrorós que, mentre hi
haurà dues formacions de dreta, en tin-
drem vuit o deu d’esquerres”. A veure, si

miro el grup format per  PSC, Ciutadans,
NEC,  ERC, ICV-EUA, Podem, Guany-
em Barcelona d’Ada Colau, Procés Cons-
tituent i les CUP, crec que hauria de co-
mençar excloent aquells de qui no he es-
coltat cap comentari negatiu en relació
a l’enquesta: ERC i CUP.

D’altra banda, Ciutadans xucla vots
de la dreta però està al centreesquerra,
i Podem s’està venent com a radical però
veig que es limita a prendre vots al sec-
tor espanyolista del PSC, i si per atzar aca-
bessin relacionats amb la Forcades, pot-
ser reproduirien una relació semblant a
la d’Iniciativa (la unió d’uns quants in-
depes i una massa hispana donant lloc
a una formació federalista).

Podríem enganyar-nos i creure que
aquell seixanta o setanta per cent de po-
blació d’origen espanyol, malgrat  que no
s’apuntaria a l’independentisme, alme-
nys romandria “absent”, “desaparegut”,
“inhibit”.  Jo crec que el resultat de l’ac-
tual “procés català”  no ens portarà
aquest conte de fades. Crec que es ma-
nifestarà en forma d’extrema divisió de
l’espanyolisme.

Segons l’enquesta d’El Periódico,
UDC ajudaria a clarificar el PP xuclant-
li votants catalans. ERC li roba sols uns
pocs al PSC. Apartant CiU, ERC i les
CUP,  podem conformar  un grup espa-
nyolista  format per PP, PxC, PSC i Ciu-
tadans. Pel que fa a la resta, sembla que
molts dels que es belluguen en aquestes
noves opcions d’esquerra no correspo-
nen pas a la clientela dels primers (in-
dependentistes i protoindependentis-
tes), sinó a la dels segons (espanyols fe-
deralistes i espanyols fatxosos). En
aquest mateix espai  hi ha  ICV, però se-
gurament als ecosocialistes estan mas-
sa vistos.

En conclusió: jo no veig divisió de l’es-
querra, veig divisió de l’espanyolisme.
Com ha de ser!

per Manel Fantassin 

El que es postulava com un fitxatge “es-
trella” que conformaria una davantera
de luxe, juntament amb Messi i Neymar,
es troba en entredit. La duríssima san-
ció imposada per la FIFA (9 partits in-
ternacionals i 4 mesos sense poder ju-
gar, a més de la prohibició d’entrar als
estadis i una multa econòmica) com a
càstig per la seva mossegada a l’italià
Chiellini, genera dubtes seriosos a Can
Barça. Cal arriscar-se a portar un juga-
dor que exemplifica l’antiesportivitat? El
tan proclamat i aplaudit “fair play” que
des de fa anys demostra l’equip barce-
lonista, podria trontollar només amb l’a-
nunci de la contractació del “charrúa”. 

Sens dubte, esportivament seria una
incorporació que milloraria les presta-
cions del conjunt. És un home gol, d’a-
quells que sempre van un pas per davant
del defensor, i aquesta qualitat tan difí-
cil de trobar en el futbol actual, l’ha de-
mostrat a tots els equips on ha estat. A
més, pel seu prestigi, seria un fitxatge d’a-
quells que faria trempar l’afició. Però el
seu revers tenebrós, amb actituds com
la del dia de la mossegada, el fa adqui-
rir un estatus de jugador polèmic del que
difícilment es podrà desempallegar mai
més. L’incident amb Chiellini, pel fet
d’haver-se produït en el marc de la
Copa del Món, té un ressò devastador.
A Anglaterra, que a més van veure com
la seva selecció era eliminada en part de-
gut als dos gols que el mateix Suárez els
va infligir en la fase de grups, no el vo-
len ni veure. Per tant, el seu club es veu
poc menys que obligat a vendre’l per una

qüestió de clam popular. En altres cir-
cumstàncies, aquest seria un factor des-
equilibrant a favor del Barça per acon-
seguir un bon preu de traspàs. Però tot
l’enrenou al voltant del jugador del Li-
verpool fa que des del club blaugrana es
plantegin si val la pena una aposta com
aquesta. L’uruguaià ha posat en risc la
seva carrera per culpa d’un comporta-
ment gairebé salvatge, i a més de forma
reincident. Per molt que des del Barça
puguin parlar amb ell i explicar-li que
aquesta actitud no té cabuda ni aquí ni
enlloc, per molt que el futbolista prometi
no tornar a fer-ho, a hores d’ara ho té
complicat per arribar a vestir la samar-
reta blaugrana. 

Amb Luis Enrique s’acabaran les je-
rarquies, jugarà qui més s’ho mereixi i
això ja anticipa canvis importants, però
de moment sembla que hi manca algun
fitxatge d’autèntic nivell mundial. Els Ra-
finha, Deulofeu, Rakitic… són bons fut-
bolistes i amb recorregut per créixer en
un equip com el de ‘Lucho’. De tota ma-
nera, i malgrat aquestes perspectives i te-
nir als fins ara jugadors més destacats del
Mundial com són Messi i Neymar, la de-
cebedora temporada passada obliga a
il·lusionar l’afició amb un nom super-
latiu. Serà Luis Suárez? És difícil saber
en quin punt es trobaven les negocia-
cions amb el Liverpool abans del la-
mentable afer de la mossegada, però si-
gui com sigui pot haver estat determi-
nant perquè la direcció esportiva es
convenci que no és l’home adient. Pro-
bablement tindrem serial estiuenc. 

per Sergi Villena

4Luis Suárez: dilema en clau culer

@angcastineira: La consulta és il·legal, in-
vàlida, antipatriòtica i paranoica. Resposta
del govern xinès a la petició democràtica
dels ciutadans a HongKong.

@llucsalellas: Llegeixo que @societatcivil
té 72 socis. El Casal @El_Forn Girona, 85,
@SomEnergia 14.925 i @Omnium  41.715.
En seguim l'impacte a mitjans?

@salvadorcardus: Després d'uns dies de
sequera, una nova plegada, ara a l'estable
món financer. Aquí, però, és més fàcil que es
plegui de manera 'acordada'.
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Els tres joves del col·legi Bada-
lonès que a finals de maig van
estar entre els guanyadors dels
Premis Repte Emprèn, un con-
curs d’àmbit estatal que fomenta
l’emprenedoria entre els més
joves, viatgen pròximament a Si-
licon Valley, la zona de l’Estat
nord-americà de Califòrnia que
es caracteritza per ser un focus
mundial d’innovació i desen-
volupament tecnològic, com  a
premi a la seva tasca emprene-
dora després d’haver desenvo-
lupat un endoll intel·ligent que
permet l’estalvi d’energia.

En la seva estada a Silicon Va-
lley, que s’allargarà fins al dia 21
de juliol, els alumnes i professors
tindran l’oportunitat de reunir-
se amb les grans empreses que hi
ha instal·lades en aquell hub tec-

nològic, com ara Google, Pixar o
DropBox, i amb diferents insti-
tucions educatives que també
estan ubicades a la zona. 

REBUDA A L’AJUNTAMENT
Fa uns dies l’Ajuntament va ofe-
rir una rebuda a aquests joves
com a reconeixement al premi

aconseguit, ja que cal recordar
que van ser seleccionats en el
grup dels 5 guanyadors d’un to-
tal de 365 equips participants de
tot l’Estat. L’alcalde, Xavier Gar-
cía Albiol, els va transmetre l’or-
gull que suposa per a la ciutat
que es desplacin als Estats Units
com a premi per la seva feina.

Els joves van rebre el reconeixement del consistori. Foto: Ajuntament

Els joves emprenedors del
Badalonès, cap a Silicon Valley
» Van ser un dels grups guanyadors dels Premis Repte Emprèn
» L’ Ajuntament els va oferir una rebuda per elogiar la seva tasca

AGENDA NACIONAL4La pla-
taforma independentista cas-
tellanoparlant, Súmate, va ate-
rrar el passat dia 2 de juliol a l’A-
teneu de Sant Roc en el marc de
la seva campanya arreu de Ca-
talunya en defensa de la con-
sulta sobiranista i la indepen-
dència.

A l’acte hi van assistir una
trenta de veïns del barri, que van
poder escoltar les intervencions
d’Eduardo Reyes, el president
de Súmate; Ana Alcocer, vice-

presidenta de l’entitat, i Marifé
Molano, educadora social y
membre de Súmate. El presi-
dent de Súmate ha explicat aLí-
nia Badalona que “l’acte va
anar força bé, tot i que a l’estiu
és complicat fer xerrades en
llocs tancats. De la trentena
d’assistents, n’hi havia quatre o
cinc d’indecisos que van poder
escoltar els nostres arguments”.
Tot i això, Reyes reconeix que de
vegades és “molt difícil” que la
gent s’interessi pel missatge de

Súmate “perquè està cansada de
la política”, però al mateix temps
assegura que “si vas als barris,
la gent t’escolta, i és possible fer
penetrar el nostre missatge”. 

El president de la plataforma
independentista remarca que
el més important és focalitzar
l’atenció “en els indecisos” i ex-
plica que va detectar que els
veïns de Sant Roc que són in-
dependentistes “ho són de fa
poc, com jo, i perquè estan can-
sat del govern espanyol”.

Redacció
BADALONA

Súmate visita Sant Roc 

Badalona optarà a un fons de
millora de polígons industrials
MOCIÓ4L’Àrea Metropolitana
de Barcelona (AMB) ha posat en
marxa un programa, dotat amb
30 milions d’euros, amb l’objec-
tiu de finançar projectes de mi-
llora de polígons industrials. 

En aquest sentit, el passat Ple
municipal va aprovar una moció,
a iniciativa del grup municipal de
CiU, on s’instava l’Ajuntament a
presentar una candidatura per
rebre part d’aquest fons de 30
milions per millorar els polí-
gons locals. “Hi ha diversos po-
lígons industrials de Badalona
que requereixen una inversió
potent per millorar les seves in-
fraestructures viàries, els seus

serveis de telecomunicacions o la
seva ordenació de la mobilitat”,
afirma el president del grup mu-
nicipal de CiU, Ferran Falcó. 

D’aquesta manera, i abans
que finalitzi el mes de setembre,
el govern de Badalona haurà de
convocar els sectors econòmics
de la ciutat per formar una mesa
de treball que dissenyi projectes
de millora de polígons, perquè
aquests puguin rebre el finan-
çament de l’AMB. 

Els 30 milions es repartiran
entre el que queda del 2014 i du-
rant l’any 2015, i s’atorgaran en
funció de la capacitat dels pro-
jectes presentats. 

El fons de millora de l’AMB està dotat amb 30 milions d’euros. Foto: CiU

Avortament | Una V reivindicativa a la plaça de la Vila 
La plataforma a favor de l’avortament lliure i gratuït va plantar el passat 5 de juliol una

V a la plaça de la Vila en un acte reivindicatiu emmarcat en la Campanya pel Dret a 
l’Avortament Lliure i Gratuït promoguda per la Coordinadora Feminista de Catalunya.

L’objectiu de plataforma era “defensar el dret de les dones a decidir sobre el mateix cos”.  
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El grup municipal d’ICV-EUiA
ha denunciat recentment el pro-
cés de “privatització” que, a pa-
rer seu, està vivint l’educació
pública badalonina.

Els ecosocialistes lamenten
que “mentre es suprimeixen lí-
nies de P3 als centres públics,
s’autoritzen augments de ràtio a
les escoles privades concertades”.
El president del grup municipal,
Carles Sagués, considera que
“és indignant el tracte de favor
que dóna la Conselleria d’En-
senyament de la Generalitat a
l’escola privada per davant de la
pública, eliminant línies d’edu-

cació pública, mentre concedei-
xen augments de places con-
certades”, i recorda que els cen-
tres privats Maria Ward, al ba-
rri de Llefià, i el Pere Vergés, al
Mas Ram, han estat autoritzats
a augmentar la seva ràtio d’a-
lumnes per aula. Un procés que
es produeix al mateix moment
que “Llefià es proposa tancar
oferta pública”. Precisament fa
poc s’ha conegut que el Consell
Escolar Municipal, que ja no te-
nia previst reunir-se fins al se-
tembre, ho farà el pròxim 17 de
juliol. Una reunió que segura-
ment servirà per tractar aques-
ta qüestió.

INICI DE CURS REIVINDICATIU
Fa pocs dies, l’AMPA de l’esco-
la Baldiri i Reixac, el centre afec-

tat pel tancament d’una línia de
P3, es va reunir per tractar la
qüestió. Tot i que la intenció de
la Generalitat no ha variat i l’a-
posta pel tancament sembla fer-
ma, res fa pensar que els pares
tinguin la intenció de rendir-se.
Tal com van informar a Línia
Badalona fonts presents a la
reunió, es va decidir que entre la
primera setmana i la segona de
setembre es pintarà un mural
reivindicatiu al Parc del Gran Sol,
on ja n’hi ha un en defensa de
l’escola pública. Els assistents a
la reunió també van lamentar
que les obres de l’ascensor que va
prometre la Generalitat després
de la seva insistència segurament
no hauran acabat quan comen-
ci el curs, ja que encara no tenen
data d’inici.

Imatge d’una cadena humana en defensa de l’educació pública badalonina. Foto: Badalona es mou

ICV-EUiA denuncia el “tracte de
favor” cap a l’escola privada 

Redacció
BADALONA

Els Micacos es llueixen al Front
Marítim amb tres castells de 7
CASTELLERS4Els Castellers de
Badalona van superar recent-
ment qualsevol expectativa du-
rant la celebració de la diada
castellera de les festes del barri del
Front Marítim. 

Els Micacos arribaven a la jor-
nada castellera amb ganes de
convertir la Plaça Gran en la pri-
mera plaça de set del barri, des-
prés  d’haver promogut en els da-
rrers dies la campanya ‘enSETem
Front Marítim’. El que era difícil
d’esperar, però, és el que va aca-
bar succeint: els badalonins van
aconseguir portar fins a tres cas-
tells de set a la diada, un d’ells, de
set i mig. 

Després de començar l’ac-
tuació amb un pilar de quatre, els
Micacos van encarar amb èxit el
seu primer repte i van dur a la
plaça  un quatre de set amb mol-
ta solvència i enmig de l’alegria de
la colla, ja que acabaven d’asso-
lir l’objectiu de la jornada.  Tot se-
guit els badalonins van demostrar
la seva ambició i en la segona ron-
da van atacar el quatre de set amb
agulla. Van aconseguir carregar
i descarregar l’estructura de qua-
tre sense problemes per deixar un
pilar que els seus components
van haver de treballar per poder

descarregar. La bona actuació
no va acabar aquí i la ratxa dels
castells de set va continuar en la
tercera ronda, on van aconseguir
descarregar amb molta tran-
quil·litat un tres de set. Enmig de
l’eufòria de tots els seus membres,
els Micacos van posar la cirereta
a la seva històrica actuació com-
pletant un pilar de cinc i dos pi-
lars de quatre. Els Castellers de
Berga van completar la diada
del Front Marítim amb dos pilars
de quatre, un quatre de sis, un
tres de sis i un altre tres de sis
amb agulla.

SOLSONA I EL MASNOU
Últimament els Micaco ja havien
demostrat el seu bon estat de for-
ma en les jornades de Solsona i El
Masnou. Els badalonins van
abordar el seu objectiu durant la
primera ronda de la diada solso-
nina, un quatre de set amb agu-
lla que no descarregaven des de
les Festes de Maig. L’endemà, a
la localitat maresmenca, els Mi-
cacos van consolidar la seva rat-
xa en la diada de la festa major.
De nou van descarregar un qua-
tre de set amb agulla i un tres de
set amb agulla, que encara no ha-
vien fet enguany.Un dels castells de set.Foto: Micacos
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Tot i que els comerciants locals
consideren que aquesta primera
setmana de rebaixes no ha estat
tan forta com esperaven, l’espe-
rança de millorar els resultats de
la campanya de l’any passat dóna
ales al sector. “Sembla que l’am-
bient general està un pèl millor,
hi ha una mica més d’alegria”, ex-
plica a Línia Badalona Ricardo
Jiménez, president de l’associa-
ció de comerciants de Pérez Gal-
dós. Jiménez també afirma que
els descomptes d’aquest estiu
oscil·len entre el 40 i el 60%. 

Des de Centre Comerç Bada-
lona (CCB) creuen que aquesta
primera setmana “ha estat més
aviat fluixa”, a causa sobretot
del mal temps que hi ha hagut du-
rant aquests últims dies, un fet
que “condiciona les rebaixes d’es-

tiu”, tal com assegura Marcel
Formentí, gerent de CCB. Malgrat
la climatologia, des de l’associa-
ció esperen que els resultats mi-
llorin i s’acabin complint les ex-
pectatives d’augment de vendes.

UN INICI FESTIU
L’associació de comerciants del
Passeig de la Salut, tanmateix, va
viure un inici de les rebaixes de
juliol i agost més positiu amb la

fira de comerç al carrer que va ce-
lebrar els passats dies 4 i 5 de ju-
liol, una tradicional cita que va
aplegar a més del 80% dels as-
sociats a l’eix. “La festa va ajudar
a l’hora de començar amb bon
peu a les rebaixes”, diu Óscar Pal-
ma, president dels comerciants
de la Salut, que també espera que
la campanya de rebaixes d’estiu
d’enguany sigui millor que la de
l’any passat. 

Un moment de la fira d’estiu del la Salut. Foto: AC Passeig la Salut

El fluix inici de les rebaixes no
treu l’esperança als botiguers

» Els primers dies de descomptes no ofereixen els resultats esperats
» La climatologia adversa ha fet disminuir l’afluència de compradors

Publiquen els  guanyadors 
del Sorteig Endimoniat

CONCURS4Ja es coneixen els
guanyadors del Sorteig Endimo-
niat que l’associació Centre Co-
merç Badalona (CCB) va endegar
a mitjans del mes de maig. El pri-
mer premi del concurs –un val de
compra de 300 euros–ha recai-
gut en Joana Giralt, que va ob-
tenir la seva butlleta a la Immo-
biliària Parellada; el segon pre-
mi –100 euros en vals de com-
pra– l’ha aconseguit Maria del
Mar Martín, amb una butlleta de
l’establiment Marcs, mentre que
el tercer –també dotat amb 100
euros–ha anat a parar a Segun-
do Ruiz, que va obtenir la seva
butlleta a Granier. La relació de
guanyadors es pot comprovar al
web de CCB. 

La gran novetat d’aquesta
campanya era el format de la ma-
teixa, una barreja entre física i vir-
tual: els clients rebien les butlle-
tes per participar en els establi-
ments associats, però per po-
der-les validar havien d’entrar al
web de l’associació. 

“Estem molt contents amb el
resultat, repetirem aquesta cam-
panya”, explica a Línia Badalona
Marcel Formentí, gerent de CCB.
La campanya ha comptat amb
prop de 1.200 butlletes inscrites,
“un èxit brutal” segons Formen-
tí, ja que una iniciativa com
aquesta “implica que la gent no
només deixa la butlleta a la bús-
tia, sinó que també ha de fer l’es-
forç d’anar al web per validar-la”. 

GASTRONOMIA4La tradició de
tapes ve de lluny, però última-
ment s’ha desfermat arreu una
gran onada de rutes i tasts gas-
tronòmics amb aquest element
culinari com a epicentre. Aques-
ta febre va envair Badalona
aquest passat cap de setmana
amb dos actes diferents. 

Per una banda, el Fòrum del
Turisme de Badalona va orga-
nitzar entre el 4 i el 6 de juliol a
la platja dels pescadors el Bada-
lona Tapas i Bany de Mitjanit, un

esdeveniment que barrejava de-
gustació de tapes i la possibilitat
de gaudir d’un bany nocturn.
Segons informa el Fòrum del
Turisme, durant els tres dies es
van vendre prop de 20.000 ta-
pes, el que suposa un augment
del 15% respecte a l’any passat. 

Per altra banda, l’Associació
de Veïns de la Morera va orga-
nitzar dissabte dia 5 la seva pri-
mera Ruta de la Tapa al mateix
barri, un acte amb el qual es va
pretendre “potenciar la vida al

barri”, segons informa l’asso-
ciació. A la ruta hi van participar
8 establiments del barri. 

Tanmateix, la tapa no aban-
donarà encara la ciutat, ja que a
partir del divendres 11 –i fins al
dia 20–comença la segona Ruta
de la Tapa de Badalona, on hi
participaran 39 restaurants de la
ciutat i que permetrà gaudir d’u-
na cervesa i una tapa per 2,20 eu-
ros. Tot plegat, l’enèsima opor-
tunitat per submergir-se en el
món de la tapa. 

F. Javier Rodríguez
BADALONA

La campanya de CCB vol potenciar el web i les xarxes socials. Foto: Arxiu

Creix la febre per la tapa

Badalona acull diferents rutes de tapes durant el mes de juliol. Foto: Ajuntament

Fira | Els botiguers del Progrés surten al carrer
L’associació de Botiguers del Progrés van sortir al carrer els passats dies 27 
i 28 de juny en el marc del Badalona Summer Festival. Els comerciants van

ocupar una part del passeig Marítim, on van mostrar els seus productes 
i les seves ofertes amb l’objectiu de donar-se a conèixer entre els clients. 
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El Ple municipal va aprovar el
passat 30 de juny la licitació de
la subhasta pública de 3 finques
que ocupa el camp de futbol del
Centenari, a l’avinguda de Na-
varra. Mitjançant aquesta venda,
s’obtindran els recursos neces-
saris per edificar el futur estadi on
jugarà el CF Badalona. 

El pressupost de sortida d’a-
questa licitació és de 5,9 milions
d’euros, i el termini de presen-
tació de proposicions serà de 45
dies, exclosos els dissabtes i els
festius. El dictamen va ser apro-
vat amb els vots favorables dels
grups municipals del PP, PSC i
CiU i del regidor no adscrit. El
grup d’ICV-EUiA es va abstenir. 

Les obres d’urbanització als
terrenys que deixi el camp del
Centenari, que aniran destinats

a habitatge protegit, s’hauran de
realitzar en un termini màxim de
2 anys a partir de la signatura de
l’escriptura. 

Mentre no estigui construït el
nou estadi de futbol, el CF Ba-
dalona disputarà els seus partits
com a local al camp de Monti-

galà, una instal·lació que serà
condicionada pel consistori. 

El passat 20 de juny el Ple va
aprovar per unanimitat el con-
veni amb el CF Badalona per a la
construcció del nou estadi, fruit
de la negociació entre l’Ajunta-
ment i el club de futbol local. 

El Camp del Centenari es va fundar l’any 1936. Foto: Arxiu

Els terrenys del Camp del
Centenari entren a subhasta

» El pressupost de sortida de la licitació és de 5,9 milions d’euros
» Amb aquesta venda es finançarà el futur estadi del CF Badalona

El Sitges guanya el Torneig 
de Rugby Platja de la ciutat

RUGBY4La platja del Petroli de
Badalona va ser testimoni de la
victòria del Sitges durant la quin-
zena edició del Torneig Rugby
Platja, que va tenir lloc el passat
5 de juliol a la ciutat. 

Aquest torneig, que organit-
za el RC Badalona, va comptar
amb 4 camps de competició on
els equips participants –de ca-
tegoria masculina, femenina i
sènior– van disputar-se el títol
del campionat badaloní. 

Pel que fa a la competició
masculina, el Sitges va derrotar

a la final els Enginyers per un re-
sultat de 2 a 0, després d’un in-
tens partit. 

En categoria femenina, el
Recreativo de Juerga –un com-
binat format per jugadores del
CEU-Hospitalet i altres con-
junts– va endur-se la victòria,
mentre que en categoria sènior el
Santa Coloma RC es va alçar
amb el triomf. 

A banda de les competicions,
també hi va haver una pràctica
d’aeròbic amb monitors del gim-
nàs Duet Sport. 

El CF Badalona presenta el
nou tècnic Manolo González
FUTBOL4Ja és oficial. Manolo
González, exentrenador de la
Montañesa, va ser presentat com
a nou entrenador del CF Badalo-
na el passat 3 de juliol. D’aques-
ta manera, González torna a la
que va ser casa seva durant molts
anys –va marxar cap a Nou Ba-
rris l’any 2012–. 

Durant la roda de premsa de
la presentació, tant el nou tècnic
del Badalona com el president de
l’entitat, Miguel Ángel Sánchez,
van mostrar la seva satisfacció per
aquesta nova incorporació i pel
futur del club escapulat.

González té al davant el rep-
te de mantenir l’equip badaloní a
Segona divisió B, després de la
irregular temporada que ha com-
pletat el conjunt enguany. En
aquest sentit, González ve de dis-
putar els play-offs d’ascens a Se-
gona B amb la Montañesa, prac-
ticant un gran futbol. 

Tanmateix, el nou entrenador
badaloní haurà de muntar una
plantilla equilibrada i en funció de
la disponibilitat econòmica del
club, que enguany comptarà amb
un pressupost un 10% inferior al
de l’any passat. 

Albert Ventura seguirà a la
Penya dues temporades més

BÀSQUET4El FIATC Joventut
ha anunciat l’acord de renovació
amb el jugador Albert Ventura,
que seguirà lligat a l’entitat verd-
i-negra per dues temporades
més. 

L’escorta format a l’AE Min-
guella i a les categories inferiors
de la Penya, va debutar a la Lli-
ga Endesa el març del 2011 en un
partit a l’Olímpic davant el Me-
ridiano Alacant. Fins al dia d’a-
vui, ha jugat un total de 69 parits

amb el primer equip i s’ha con-
solidat com un dels noms im-
portants del planter. 

Aquesta renovació s’afegeix a
la del capità Nacho Llovet, que fa
uns dies va ampliar el seu com-
promís amb el Joventut també
per dos anys. Llovet és un jugador
de la pedrera badalonina que va
debutar amb el primer equip el
2010, davant el Bilbao Basket, i
des d’aleshores ha jugat un total
de 102 partits a l’ACB.

Redacció
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El torneig va comptar amb 4 camps de joc. Foto: Beto Miranda / Rugbycat

Natació | Torna la Travessia de Badalona
Prop de 200 nedadors van participar el passat diumenge dia 6 de juliol en la
64a edició de la Travessia de Badalona Nedant, una tradicional competició

que organitza el Club Natació Badalona. Aquesta prova, a més, forma 
part del calendari oficial de la Federació Catalana de Natació. 
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A mitjan juny va començar l'o-
peratiu del Pla d'Informació i Vi-
gilància (PVI) contra incendis fo-
restals 2014, que la Diputació de
Barcelona ha posat en marxa
fins a principis de setembre, dins
de la campanya d'estiu. 

En aquest Pla participen, a
més de la Diputació de Barcelo-
na, un total de 265 ajuntaments,
deu consells comarcals, 118 ADF
(Agrupacions de Defensa Fores-
tal) i nou federacions d'ADF.
Amb un pressupost global de
2.717.745 euros, està previst que
aquest Pla mobilitzi un total de
334 persones, entre les quals hi
ha 212 informadors, 25 opera-
dors de comunicacions, 11 en-
ginyers de zona, 58 guaites i 10
auxiliars de zona. Totes elles dis-
posaran d'una flota de 106 vehi-
cles 4x4 per realitzar tasques de
vigilància de 472.979 hectàrees

forestals de la demarcació de
Barcelona. En total, el Pla d'In-
formació i Vigilància contra in-
cendis forestals de la Diputació
de Barcelona consta de nou zo-
nes de vigilància i un total de 112
rutes, cada una d'elles dotada d'u-

na unitat mòbil (vehicle 4x4), que
recorreran les més de 470.000
hectàrees de boscos. 

El president de la Diputació
de Barcelona, Salvador Esteve,
ressalta els bons resultats obtin-
guts en les campanyes dels da-
rrers anys, però recorda que cal
seguir treballant en la prevenció
mitjançant la gestió forestal. En
aquest sentit, assenyala com a ac-

cions prioritàries el pla d'explo-
tació dels boscos a partir de la uti-
lització de la biomassa, remar-
cant que aquesta acció és espe-
cialment important, ja que “di-
namitza el territori, fa més ren-
dibles els boscos i funciona molt
bé com a prevenció d'incendis”.
També destaca la continuïtat de
l'acció de prevenció d'incendis
d'una forma coordinada amb els
ajuntaments, Generalitat, ADF i
consorcis com la millor manera
de lluita contra els focs.

MÉS ACCIONS AL TERRITORI
Per altra banda, Salvador Este-
ve també posa especial èmfasi en
la recent aprovació del programa
europeu Lifeper a la gestió de les
àrees forestals i prevenció dels
incendis a la muntanya de Mont-
serrat com a exemple d'accions
importants que s’estan posant en
marxa arreu del territori, entre
les quals també destaca la gestió
de la biomassa o la introducció
de ramats en la neteja dels bos-
cos, entre altres.

Un esforç conjunt contra el foc
» La Diputació posa en marxa el dispositiu contra incendis forestals, que s’allargarà fins al setembre

» Hi col·laboren un total de 265 consistoris, 10 consells comarcals i nou federacions d’ADF

Redacció
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SUPORT4 Aquesta iniciativa
forma part del programa de su-
port als municipis en la preven-
ció dels incendis forestals, que té
com a finalitat principal evitar-
los i limitar els seus efectes. 

Les Oficines Tècniques de
Prevenció Municipal d’Incen-
dis Forestals i de Parcs Naturals
han dissenyat un conjunt d’ac-
cions informatives, dissuasives
i d’anticipació, pensades per

evitar l’inici dels incendis fo-
restals. El Pla conté propostes
per al desplegament i distribu-
ció, en el territori, de personal es-
pecialitzat i del material que li si-
gui necessari per complir la seva
tasca d’informació i vigilància
amb eficiència i seguretat. Tam-
bé realitzarà tasques relaciona-
des amb la prevenció i la inter-
venció immediata en cas d’in-
cendi forestal.  

La prevenció, la millor arma

El pressupost total
del dispositiu és de
més de 2,7 milions 

El Pla té com a finalitat principal evitar els incendis i limitar els seus efectes. Foto: Diputació de Barcelona

Civisme | La prevenció dels incendis, en mans de tots
Molt sovint els grans incendis forestals que afecten Catalunya cada estiu solen tenir el seu 

origen en conductes incíviques o negligents per part dels visitants de les zones forestals. En aquest 
sentit, el president de la Diputació, Salvador Esteve, destaca que en la prevenció d'incendis és molt 

important el civisme i la responsabilitat de totes les persones: la millor manera d'evitar-los.
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Un sopar que s’allarga més del
previst. Una estona de copes
amb coneguts o amics fins ben
entrada la matinada. Una jor-
nada laboral que finalitza més
enllà de la mitjanit. Aquestes són
algunes de les situacions que
viuen molts habitants de l’àrea
metropolitana quan volen tornar
a casa durant la nit. 

Una solució ràpida i còmoda
per fer-ho és la xarxa de Nitbus
de l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona (AMB), un servei d’auto-
busos nocturns que arriba a 18
municipis de l’AMB: Cornellà,
Barcelona, Badalona, Sant Adrià
del Besòs, Tiana, Montgat, San-
ta Coloma de Gramenet, Mont-
cada i Reixac, Esplugues, Sant
Just Desvern, Sant Feliu, Sant
Joan Despí, L’Hospitalet, El Prat,
Sant Boi, Viladecans, Gavà i Cas-

telldefels. El Nitbus és un servei
que connecta tots aquests mu-
nicipis entre ells entre les 10 de
la nit i les 6 de la matinada, ga-
rantint d’aquesta manera el fun-
cionament del transport públic
durant les 24 hores del dia, ja que
agafa el relleu del bus urbà diürn
i del metro. 

PROP DE 6 MILIONS D’USUARIS
Durant l’any passat, el nombre
de passatgers que van fer servir
el Nitbus va superar els 5,9 mi-
lions. D’aquests, la majoria eren
persones que es dirigien al do-
micili particular –un 81,4% de
les destinacions– o a la fei-
na –un 10,2%–. Pel que fa als
orígens dels desplaçaments, un
45,2% dels usuaris van agafar el
Nitbus per tornar de la feina i un
28,8% per tornar d’una nit de
festa o d’un esdeveniment es-
portiu. Aquest servei de trans-
port nocturn està justament pen-
sat per a aquests dos tipus de
col·lectius –els que es mouen a

la zona per feina o per oci–, que
molt sovint no tenen en compte
la possibilitat de fer servir aquest
mitjà de transport nocturn.

Pel que fa a l’edat dels pas-
satgers que van fer servir el Nit-
bus durant l’any 2013, gairebé la
meitat es trobava a la franja com-
presa entre els 22 i els 35 anys –un
47% del total–. En aquest sentit,

la mitjana d’edat dels usuaris del
Nitbus va ser de 34,01 anys, dels
quals un 57% residia a Barcelona
ciutat, seguit d’un 10% d’hospi-
talencs i un 5,1% de badalonins. 

El Nitbus té una freqüència
de pas de 20 minuts, amb apro-
ximadament 3 autobusos per
cada hora, i funciona totes les
nits de l’any. Utilitza les matei-

xes parades que la xarxa de bu-
sos que funciona durant el dia i
disposa també de càmeres de vi-
deo-vigilància per garantir la
seguretat dels usuaris. Totes les
línies del Nitbus, excepte la zero,
passen per plaça Catalunya (Bar-
celona), i dues més per l’aero-
port del Prat: la N17 a la termi-
nal T1 i la N16 a la terminal T2.

La millor manera de tornar a casa
» El Nitbus de l’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) dóna servei de 10 de la nit a 6 de la matinada
» Durant l’any 2013 aquest mitjà de transport va ser utilitzat per gairebé 6 milions de passatgers

El Nitbus és un servei que uneix 18 municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona. Foto: Baixbus
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Estadística | Les professions dels passatgers, en xifres
Dels passatgers que van fer servir el servei de transport nocturn del Nitbus durant 

l’any 2013, poc més del 50% comptaven amb una categoria professional de treballador 
especialitzat, seguit del col·lectiu d’estudiants –que representen un 13% dels passatgers–

i dels treballadors sense qualificació professional –en tercera posició, amb un 11,3%–.  
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DIMARTS 22 DE JULIOL
19:00 Presentació del llibre Charnegos, de Jo-

aquima Utrera, periodista i autora d’altres
obres com El nieto del lector de periódicoso Llu-
ís Hernández: el capellà rebel. / Espai Betúlia.

DIVENDRES 11 DE JULIOL
9:30 Sortida cultural al Museu de la Xocolata de

Barcelona. Organitza el Centre de Recursos i
Assessorament per a les Dones (CRAD). Punt
de trobada, plaça Pep Ventura. 

FINS AL 31 DE JULIOL
Dm.-dv. Descobreix el firmament des del Decu-

manus de Baetulo són unes sessions d’una du-
rada total de 30 minuts on es mostra com és
el cel avui dia. Activitat gratuïta només al pla-
netari. / Museu de Badalona.

FINS AL 20 DE JULIOL
Matí-Tarda I+D, íbers + Desenvolupament.

Exposició que exhibeix diversos aspectes de
la cultura ibèrica, incidint en el tema del des-
envolupament d’aquest poble que va ocupar
gran part de la Catalunya preromana. / Mu-
seu de Badalona.

FINS AL 27 DE JULIOL
Matí-Tarda Ecos de Carles Buïgas és una mos-

tra a càrrec de Tom Carr que fa una revisió nova
i actual de Carles Buïgas, el creador de la Font
Màgica de Montjuïc, entre altres projectes si-
milars. / Centre cultural el Carme.

DEL 15 AL 19 DE JULIOL
18:00 Aquest juliol... farem història. La segona

part del casal d’estiu que organitza el Museu
de Badalona comença el pròxim dia 15. / Mu-
seu de Badalona.

2 o 3 D’AGOST
12:00 El CF Badalona haurà d’enfrontar-se al CD

Masnou en la primera eliminatòria de la Copa
Catalunya. En cas de superar-lo, s’enfronta-
rà a la següent fase a la Montañesa o al Mar-
tinenc. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Els infants que s’apropin aquell dia a
la biblioteca Llefià-Xavier Soto podran
gaudir d’una sessió de jocs molt es-
pecial amb els ordinadors i altres jocs
manuals. / Biblioteca Llefià.

Jocs de mar 
amb el Gènius

Dc. 16 de juliol a les 18:00

El Centre de Recursos i Assessora-
ment per a les Dones (CRAD) organit-
za aquesta sortida al centre de la ciu-
tat veïna de Barcelona, el nucli més an-
tic d’aquesta ciutat. El punt de troba-
da és la plaça Pep Ventura.

Sortida cultural
barri Gòtic de Barcelona

Dj. 10 de juliol a les 9:30

L’Anís del Mono torna a obrir les seves
portes per acollir les Nits d’Estiu del Mu-
seu de Badalona. En aquest cas, la veu
de Judit Neddermann, una cantauto-
ra emergent, amenitzarà la vetllada.
/ Fàbrica Anís del Mono. 

Nits d’Estiu
Judit Neddermann

Dv. 11 de juliol a les 20:00

La tradicional caminada a través del
Parc Natural de la Serra de la Marina
torna amb un recorregut de 12 quilò-
metres i un desnivell de 387 metres.
Punt de sortida: poliesportiu Bufalà.

Caminada nocturna
Serra de la Marina

Ds. 12 de juliol a les 21:30

agenda@comunicacio21.com

AGENDA    UINZENALQ
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